
1 

 

Protokół Nr 17/2020 

z posiedzenia komisji samorządowej odbytego w dniu 21 grudnia 2020r. 

 

 Posiedzenie komisji otworzyła przewodnicząca komisji Renata Błaszczyk                                    

i przewodniczyła posiedzeniu. 

W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji zgodnie z załączoną listą obecności  

do niniejszego protokołu. 

Ponadto w posiedzeniu komisji udział wzięli Burmistrz Miasta i Gminy Stanisław Strąk, 

Skarbnik Miasta i Gminy Krzysztof Cieślak, Kierownik Samorządowego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Pierzchnicy Paweł Strząbała, oraz Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Pierzchnicy Kamila Jurek. 

Porządek posiedzenia: 

1. Informacja Kierownika Samorządowego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Pierzchnicy na 

temat bieżącego funkcjonowania służby zdrowia w gminie. 

2. Wydanie opinii o projektach uchwał w sprawie: 

a. uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2021-2026. 

b. uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w gminie Pierzchnica na rok 2021, 

c. uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w gminie 

Pierzchnica  na rok 2021, 

d. przyjęcia  Programu usuwania wyrobów zawierających azbest dla Gminy 

Pierzchnica  na lata 2020-2032. 

3. Zaopiniowanie projektu budżetu gminy na 2021r. 

4. Uchwalenie planu pracy komisji na rok 2021. 

5. Sprawy różne. 

 

 

Ad.1.Przewodnicząca komisji poprosiła Kierownika Samorządowego Zakładu Opieki  

         Zdrowotnej w Pierzchnicy przedstawienie informacji na temat bieżącej działalności 

ośrodka zdrowia. 

 Kierownik Samorządowego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Pierzchnicy Paweł Strząbała 

poinformował, że w pewnym okresie było pewne zawirowanie w funkcjonowaniu ośrodka 

zdrowia spowodowane tym, że część personelu medycznego zachorowała na Covid-19 i dlatego 

były takie kolejki. Były problemy z przepisywaniem leków również ale obecnie jest już 

wszystko na bieżąco. Na dziś w tej chwili są wolne miejsca do lekarzy i można się 

zarejestrować, nie do wszystkich ale do doktora Hołodego i doktor Stern można się jeszcze 

rejestrować. Na bieżąco są również wypisywane leki. Powiedział, że pacjenci nie zgłaszają 

uwag do niego, że są jakieś problemy. Poinformował, że ośrodek zdrowia przygotowuje się do  

szczepień na Sars-Cov-2. W drugim naborze zgłosił ośrodek zdrowia żeby był w placówce 

punkt szczepień.  

Powiedział, że od początku grudnia było udzielone 1700 porad. Cały czas jest stosowana 

metoda, że po zarejestrowaniu lekarz dzwoni do pacjenta i ewentualnie jeżeli ma jakiekolwiek 
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wątpliwości to prosi o przybycie i przyjmuje pacjenta w gabinecie. Podkreślił, że o tym czy 

pacjent zostanie przyjęty w gabinecie decyduje lekarz, bo on za to odpowiada. W sytuacjach 

kiedy ktoś przyjdzie osobiście do ośrodka a jest to osoba starsza to nie odsyłają takich osób 

tylko są przyjmowane przez lekarzy. 

 W dyskusji Kierownik udzielał odpowiedzi i wyjaśnień na zadawane pytania w temacie 

funkcjonowania ośrodka zdrowia, między innymi w temacie wypisywania recept na telefon 

powiedział, że można zgłaszać w takiej formie ale dopiero od godziny 11.30. Dlatego od tej 

godziny żeby wcześniej nie blokować telefonu do rejestracji, bo przekazanie informacji o 

wypisanie leku na telefon zajmuje sporo czasu. 

 Po wyczerpaniu dyskusji członkowie komisji nie formułowali wniosków i nie wnosili 

uwag odnośnie działalności zakładu opieki zdrowotnej.  

Przewodnicząca komisji podziękowała Kierownikowi SZOZ za udział w posiedzeniu  

i przekazane informacje o funkcjonowaniu ośrodka zdrowia. 

 

Ad.2.a)Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały w sprawie 

 uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony 

Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2021-2026 i poprosiła Kierownika Miejsko-Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Pierzchnicy o omówienie projektu uchwały. 

Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pierzchnicy Kamila 

Jurek poinformowała, że na radzie ciąży obowiązek uchwalenia programu przeciwdziałania 

przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie. Program ma na celu stworzenie 

spójnego systemu przeciwdziałania przemocy w rodzinie na terenie gminy. Określone zostały 

cele na podstawie, których cel główny zostanie osiągnięty. Z programu będzie corocznie 

składany raport radzie miejskiej jak to było robione dotychczas. 

Po dyskusji członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie 

uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie  oraz Ochrony Ofiar 

Przemocy w Rodzinie na lata 2021-2026 w związku z tym przewodnicząca komisji poddała 

pod głosowanie kto jest za wydaniem pozytywnej opinii o projekcie uchwały. 

Na 7-osobowy skład komisji w głosowaniu wzięło udział 6 członków komisji i za było 6 

członków komisji. 

Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie uchwalenia 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie  oraz Ochrony Ofiar Przemocy w 

Rodzinie na lata 2021-2026. 

 

Ad.2.b)Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały w sprawie     

             uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Gminie Pierzchnica na rok 2021 i poprosiła Burmistrza o omówienie  projektu 

uchwały. 

Burmistrz poinformował, że przedłożony do uchwalenia program jest podobny do tego 

z lat poprzednich i corocznie jest obowiązek uchwalenia takiego programu. Działania zawarte 

w programie mają charakter profilaktyczny i edukacyjny i założona jest głownie praca z 

młodzieżą mająca na celu uświadomienie zagrożeń z tytułu nadużywania alkoholu. To jest ta 

różnica w stosunku do przeciwdziałania narkomanii, bo w przypadku narkomanii zażywanie 

narkotyków samo w sobie jest szkodliwe i preferuje się całkowite unikanie. Natomiast alkohol 
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w stosownych ilościach nie jest szkodliwy dla zdrowia. Program reguluje również zasady pracy 

Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Program jest realizowany przez 

Społeczny Ruch Trzeźwości za pośrednictwem szkół.  

Po dyskusji członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie            

uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w 

Gminie Pierzchnica na rok 2021 w związku z tym przewodnicząca komisji poddała pod 

głosowanie kto jest za wydaniem pozytywnej opinii o projekcie uchwały. 

Na 7-osobowy skład komisji w głosowaniu wzięło udział 6 członków komisji i za było  

6 członków komisji. 

 Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie            

uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w 

Gminie Pierzchnica na rok 2021. 

 

Ad.2.c)Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały w sprawie uchwalenia  

             Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Pierzchnica na rok 2021 i 

poprosiła Burmistrza o omówienie projektu uchwały. 

Burmistrz poinformował, że co roku jest też obowiązek uchwalenia Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Narkomanii. Program przeciwdziałania narkomanii zawiera 

działania mające na celu uświadamianie żeby w ogólne nie stosować narkotyków z uwagi na 

ich szkodliwość. Najbardziej zagrożona, narkomanią jest młodzież szkół ponadpodstawowych.  

Działania w zakresie narkomanii to profilaktyka z młodzieżą w szkołach na terenie gminy, 

spotkania profilaktyczne ze specjalistami i  uświadamianie młodzieży szkolnej szkodliwości 

zażywania narkotyków. 

Po dyskusji członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie            

uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Pierzchnica na 

rok 2021 w związku z tym przewodnicząca komisji poddała pod głosowanie kto jest za 

wydaniem pozytywnej opinii o projekcie uchwały. 

Na 7-osobowy skład komisji w głosowaniu wzięło udział 6 członków komisji i za było  

6 członków komisji. 

 Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie 

uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Pierzchnica na rok 

2021. 

 

Ad.2.d)Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały w sprawie  

             przyjęcia Programu usuwania wyrobów zawierających azbest dla Gminy Pierzchnica 

na lata 2020-2032. Poinformowała, że projekt uchwały jest dostępny na stronie BIP Urzędu 

Miasta i Gminy Pierzchnica i w biurze rady miejskiej i można było się zapoznać z jego treścią. 

Następnie poprosiła Burmistrza o zabranie głosu w sprawie Programu usuwania wyrobów 

zawierających azbest dla Gminy Pierzchnica na lata 2020-2032 

Burmistrz poinformował, że nie dystrybuowano tego programu z uwagi na obszerność 

opracowania, był dostępny na stronie biuletynu informacji publicznej Urzędu Miasta i Gminy 

Pierzchnicy i również dostępny był w urzędzie do wglądu. Program został opracowany przez 

specjalistyczną firmę z tej branży. Program zawiera z inwentaryzowaną ilość azbestu na terenie 
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gminy i jest tego około 4260 ton. Omówił jak przebiega utylizacja azbestu w przypadku 

wymiany pokrycia przez właściciela budynku. Program określa procedurę utylizacji azbestu. 

Po dyskusji członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie            

przyjęcia Programu usuwania wyrobów zawierających azbest dla Gminy Pierzchnica na lata 

2020-2032 w związku z tym przewodnicząca komisji poddała pod głosowanie kto jest za 

wydaniem pozytywnej opinii o projekcie uchwały. 

Na 7-osobowy skład komisji w głosowaniu wzięło udział 6 członków komisji i za było  

6 członków komisji. 

 Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie 

przyjęcia Programu usuwania wyrobów zawierających azbest dla Gminy Pierzchnica na lata 

2020-2032. 

 

Ad.3.Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji analizę projektu budżetu gminy  

          Pierzchnica na rok 2021. Zwróciła się do Skarbnika Miasta i Gminy o omówienie założeń 

do projektu budżetu na 2021r. 

Skarbnik Miasta i Gminy Krzysztof Cieślak poinformował, że radni w ustawowym 

terminie otrzymali projekt budżetu na 2021r. wraz z wieloletnią prognozą finansową na lata 

2021-2036. Przedstawił podstawowe założeniu projektu budżetu na 2021r. oraz omówił 

szczegółowo planowane dochody i wydatki budżetu na  2021r. 

Po omówieniu projektu budżetu na 2021 r. i Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 

2021-2036 przez Skarbnika przewodnicząca komisji poinformowała, że Regionalna Izba 

Obrachunkowa opiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Pierzchnica 

na 2021 rok, projekt uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Pierzchnica na lata 2021-2036 oraz możliwość sfinansowania deficytu budżetu planowanego 

w projekcie budżetu gminy na 2021 rok.  

Przedstawiła opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej wyrażone uchwałami: 

1)Uchwałą Nr 138/2020 IV Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach  

   z dnia 7 grudnia 2020 roku w sprawie opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy  

   Pierzchnica na 2021 rok. 

2)Uchwałą Nr 139/2020 IV Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach  

   z dnia 7 grudnia 2020 roku w sprawie opinii o projekcie uchwały Rady Miejskiej w sprawie   

   wieloletniej prognozy finansowej Gminy Pierzchnica na 2021 rok i lata następne. 

3)Uchwałą Nr 140/2020 IV Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach  

   z dnia 7 grudnia 2020 roku w sprawie możliwości sfinansowania deficytu budżetu  

   planowanego w projekcie uchwały budżetowej Gminy Pierzchnica na 2021 rok. 

Następnie otworzyła dyskusję w temacie budżetu na 2021r. 

Burmistrz poinformował, że łącznie na przyszły rok z subwencji i udziału w podatkach 

dochody zwiększą się o około 85 tys. zł. W poprzednich latach było to około 400 tys. zł a nawet 

800 tys. zł w niektórych latach. Wydatki bieżące wzrastają o około 400 tys. zł i o taką kwotę 

będzie mniej pieniędzy na inwestycje. Wydatki na oświatę wynoszą ponad 7 mln zł natomiast 

część oświatowa subwencji ogólnej wynosi 4,353 tys. zł  i to pokazuje, że ponad 3 mln zł gmina 

musi dołożyć środków do funkcjonowania oświaty. Poinformował, że gmina otrzymała 

dofinansowanie na rozbudowę oczyszczalni ścieków 2,5 mln zł. W ramach modernizacji 

przewidziany jest punkt przyjęcia ścieków z szamb co jest bardzo ważne żeby mieszkańcy mieli 
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gdzie oddać ścieki z szamb. Uzyskano również dotację 800 tys. na budowę dodatkowej sali 

wielofunkcyjnej  przy szkole w Pierzchnicy. Mówił, że złożono wniosek o dofinansowanie 

budowy ujęcia wody w Skrzelczycach  i wniosek o dofinansowanie na wymianę lamp 

oświetlenia ulicznego na ledowe. 

Poinformował również o złożonych wnioskach na dofinansowanie budowy dróg z Funduszu 

Dróg Samorządowych i dotyczy to dróg Osiny-Lizawy, Górki-Zaborze i Skrzelczyce-Błonie. 

Po dyskusji członkowie komisji nie formułowali wniosków do projektu budżetu w 

związku z tym przewodnicząca komisji poddała pod głosowanie kto jest za wydaniem 

pozytywnej opinii o projekcie budżetu gminy na 2021 rok oraz o projekcie uchwały w sprawie 

przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pierzchnica na lata 2021-2036. 

Na 7-osobowy skład komisji udział w głosowaniu wzięło 6 członków komisji i za wydaniem 

pozytywnej opinii było 6 członków komisji. 

Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie budżetu gminy na 2021 rok  

i o Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Pierzchnica na lata 2021-2036. 

 

Ad.4.Przewodnicząca komisji poinformowała, że przygotowała projekt planu pracy komisji  

         samorządowej na rok 2021 i przedstawiła członkom komisji przygotowany projekt planu 

pracy. Dodała, że plan pracy komisji wynika z planu pracy rady miejskiej. Zapytała członków 

komisji czy mają uwagi, wnioski do przedstawionego projektu planu pracy komisji, może ktoś 

ma inne propozycje do planu pracy. 

Członkowie komisji nie wnosili uwag i nie wnosili innych propozycji. 

Przewodnicząca komisji poddała do zatwierdzenia plan pracy komisji na rok 2021. 

Na 7-osobowy skład komisji samorządowej w głosowaniu brało udział 6 członków komisji i za 

przyjęciem planu pracy było 6 członków komisji 

Plan pracy komisji samorządowej na rok 2021 został przyjęty przez komisję w głosowaniu 

jawnym jednogłośnie. Plan pracy komisji samorządowej na rok 2021 stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca poinformowała, że plan pracy komisji podlega zatwierdzeniu przez radę i 

zostanie poddany do zatwierdzenia na najbliższej sesji. 

 

Ad.5. Sprawy różne. 

 Radna Kamila Adamczyk zgłosiła, że od nowej drogi przez Wierzbie do skrętu w drogę 

do Strojnowa w miejscu gdzie jest nasyp wysiewki koło kamionki zsypuje się ona na drogę i 

nie jest sprzątana przez właściciela kamionki. Przy skręcie do Strojnowa połowa jezdni został 

rozjechana i wymaga naprawienia. Ponadto na zakręcie jak się kończy nowa droga przez wieś 

zrobiły się dziury w drodze. 

 Przewodnicząca komisji poinformowała, że pojawił się problem po zmianie nazwy 

miejscowości Drugnia-Górki z wybieraniem w systemach miejscowości Górki. W systemach 

nie pojawia się miejscowość Górki w gminie Pierzchnica tylko pojawia się Drugnia-Górki i jest 

ciągle problem jak mieszkańcy chcą coś załatwić. Duży problem jest jak ktoś chce się 

zarejestrować na listę wyborców żeby zarejestrować się w Górkach, podała przykład swojej 

córki, że nie mogła się zarejestrować w Górkach tylko w Drugnia Górki i ostatecznie musiała 

się zarejestrować u kogoś w Skrzelczycach, bo system nie przyjmuje Górek miejscowości, w 

której mieszka. Podobnie jest w szpitalu, na pogotowiu, też ten problem wystąpił jak składane 
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były wnioski o fotowoltaikę. Coś jest nie tak bo Górki w Drugni jest to przysiółek a Górki są 

normalną miejscowością Gminy Pierzchnica i nie jest w systemie. 

 Burmistrz poinformował, że przyjmuje zgłoszenie radnej Kamili Adamczyk zostanie to 

sprawdzone. Natomiast odnośnie zgłoszenia braku w systemach miejscowości Górki to trzeba 

sprawdzić czy faktycznie tak jest, bo kiedyś to tył problem jak występowały same Górki bez 

Drugnia ale, że teraz jest problem to dziwne. 

 

Po wyczerpaniu porządku posiedzenia przewodnicząca komisji podziękowała 

wszystkim za udział i zamknęła posiedzenie. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokółował: 

 

S.Kielesiński                                                                    

                 Przewodnicząca komisji 

 

                                                                                                          Renata Błaszczyk 

 

 


